
REFERAT AF 

SKOLEBESTYRELSESMØDET 

28. november 2024 

Kl. 17:00 – 19:30  

Afdeling Lundebjerg 

 

 

Medlemmer 

Forældre 

 

 

 

 

 

Elever 

 

Medarbejdere 

 

 

Afbud 

 

 

 Mette S. Nielsen, Signe Andersen, Lone Kirstine Pallesen, 

Johnny Hejdemann, Sandra Schødt Nøddebo, René 

Jensen, Murat Gazi Erdogan, Simon Husum-Jacobsen  

(Suppleanter: Lars Due Nielsen, Ann Dorte G. Davidsen 

kommer)   

 

Jonathan 8D  

 

Louise Rødkilde, Stine Jo Helmark, Christian Sønchsen  

 

 

Mads Kristensen, Lærke 9E, Maria 7E, Peter Als, Murat Gazi 

Erdogan 
 

 

 

Inviterede 

Ledelse 

 

 

Politisk 

 

Distriktsskoleleder Nana H. Walbum 

Souschef Gitte Aggerholm 

 

Peter Als 

 

O = Orientering / B = Beslutning 

 

17:00 – 17:45 Tilsyn med udskoling 

 Hvad er de store fokusområder, og opfølgning fra sidste 

tilsynsbesøg (hvordan gik det?)  

 Det som går godt og det der kunne gå bedre (hvad er planen for 

at rette op)  

 Hvordan afdelingen arbejder med at være én skole  

 Hvordan er trivslen blandt elever og medarbejdere (de særlige 

opmærksomhedspunkter)?  

 Hvordan opfyldes relevante principper?  

Minimum princippet for ”Værdier og ordensregler” 

og ”Antimobbestrategi” skal med hver gang  

Kim / Janus 
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 Udvalgte principper fra bestyrelsen, som de gerne vil have sat 

særlig fokus på  

 Spørgsmål fra bestyrelsen 

 

Udskolingsledere Kim Amelung Rasmussen og Janus Lindknud 

Jensen gav en præsentation af udskolingen på Skovlunde Skole 

og orienterede om nedenstående fokusområder på de tre 

årgange: 

7.årgang: Sunde læringsfællesskaber, klimatopmøde, 

elevkonferencer, fagkonferencer 

8.årgang: Karakterer er første gang for eleverne, trivsel, 

elevkonferencer (UU), Uddannelsesaktiviteter, talentforløb for 

enkelte elever (samarbejde med NEXT) 

9.årgang: Trivsel, Prøver, Uddannelsesaktiviteter, praktisk 

projektopgave (enkelte elever kan arbejde med en mere praktisk 

projektopgave.) 

 

Der er mange obligatoriske forløb i den sammenhængende 

vejledningsplan, og elever i Ballerup får mange tilbud på at blive 

klogere på uddannelsesområdet. 

 

Det der går godt: 

Gode forankrede traditioner 

Mellemformstilbud ift. skolevægring 

Der er mange individuelle løsninger, der bliver fundet med 

lærere, skolevejledere, UU-vejledere  

Engagerede medarbejder og lav personale omsætning. 

En søgt skole 

 

Det der skal være fokus på er fraværet i udskolingen. Der kommer 

en ny måde at trække fravær på. Der kommer en oversigt over 

ulovlig fravær og sygdom sendes ud til pæd. ledere hver måned. 

 

Fælles aktiviteter i udskolingen: 

7.årgang: 10-kamp, Cafétur, skøjtetur 

8.årgang: Rundboldturnering, uddannelsesaktiviteter, lejrskole, 

praktik, konfirmationsforberedelse 

9.årgang: Amarminoen, gallafest, prøver, sidste skoledag, 

uddannelsesaften.  

 

Der var et kort overblik over karaktergennemsnittet og 

trivselsmålingen i sammenligning med landsgennemsnittet. 

 

Til sidst var der en kort orientering om det nye kvalitetsprogram i 

folkeskolen. Det kan påvirke næste års planlægning af 

udskolingen. 

 

Kommentarer/ spørgsmål fra Skolebestyrelsesmedlemmer: 

De fleste elever ønsker madkundskab som valgfag, kan vi ændre 

på det? 

Konfirmationsforberedelses placering blev kort drøftet. 

Der var spørgsmål til meddelelsesbog, og de sidste er klar på 

mandag.  
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Link til data for Skovlunde Skole (selvom der står afdeling 

Rosenlund på hjemmesiden, så gælder data for begge 

afdelinger. Det er rent teknisk noget med at skolekoden er knyttet 

til Rosenlund):  
https://uddannelsesstatistik.dk/pages/institutions/280564.aspx/ 

 

 

 

17:45 – 18.00 Afslutning af budget 2024 

Status på økonomien for Skovlunde Skole 

 

Administrativ leder Kristine Jürs orienterede om regnskabet for 2024.  

Der er et lille overskud i skolens afsluttende regnskab, der overføres til 

næste kalendersårs budget. Som udgangspunkt skal vi ikke overføre 

økonomi til kommende budget, men der er et ønske om skolen kan 

lave en opsparing til at kunne møblere en nyrenoveret skole på 

Lundebjerg i 2027. 

 

BFO’en har også en stabil og god økonomi. Der bliver lige nu brugt 

mange penge på en legeplads på Sletten. 

 

Der er mange ting på ønske-inventarlisten, som er blevet realiseret.  

Der er blandt andet indkøbt nye garderober til indskolingen på 

Rosenlund. Der bliver orienteret om indkøbene i det kommende 

nyhedsbrev. 

Kristine 

 

18:00 – 18:15 

 

Nyt fra Elevrådet (O) 

Nyt fra elevrådet 

 

Elevrådet har været med til at arrangere klippe/klistredag med 

fodboldturnering og dørkonkurrencen. Det gik godt. Ros til 

programmet. 

 

 

Eleverne 

18:15 – 18:30 Godkendelse af princip for klassesammenlægninger (B) 

 Princip for dannelse af nye stamklasser i et skoleforløb er blevet 

opdateret (tidligere navngivet ”Princip for 

klassesammenlægninger” 

 Kan skolebestyrelsen godkende princippet? 

Bilag 1 - Princip for dannelse af nye stamklasser i et skoleforløb  

 

Punktet udskydes til næste skolebestyrelsesmøde. 

Nana 

18:30 – 19:15 Behandling af udkast til indholdet i Strategi mod mobning (O)  

 Behandling af udkastet til Strategi mod mobning, som har været i 

under behandling i MED-udvalget  

 Forældrerepræsentanter skal især være bevidste om områderne: 

 Forebyggelse af mobning 

 Håndtering af mobning – de konkrete handlinger 

 Skoleledelsen tager kommentarer med retur og indarbejder, 

således, at strategien kan behandles og godkendes på næste 

møde i Skolebestyrelsen (13. januar 2025) 

Bilag 2 – Strategi mod mobning 

 

Nana 

https://uddannelsesstatistik.dk/pages/institutions/280564.aspx/
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Nana orienterede om processen og om indholdet i Strategien mod 

mobning, og hvor i strategien at forældrene skal være 

opmærksomme. 

 

Kommentarer: 

Strategien er godt gennemarbejdet. Der skal være mere tydelighed 

om, hvad der er SKAL og hvad der er KAN. PPR skal med som 

samarbejdspartner, som teamet kan trække på. 

 

Kan man være mere konkrete ift. digitale mobning, også det der 

foregår uden for skolen. Skolebestyrelsen blev opfordret af ledelsen 

til at komme med flere konkrete eksempler på, hvad der kan gøres 

ift. det digitale spor. 

 

Vi skal være opmærksom på, at det er en lovpligtig strategi, som 

skal være handleanvisende. Det er ikke et princip. 

 

Forældre siger, at det er godt med tydelige forventninger til 

forældregruppen. 

 

Facebookgrupper bliver brugt til at organisere elev- og 

forældrearrangementer, så det kan ikke stå så konkret, at det ikke 

kan bruges. Den skal omskrives, så der står, hvad skolen opfordrer til, 

og der skal også stå, at kommunikationen skal foregå på Aula. 

Der skal være fokus på ikke at have splittende kommunikationsform i 

forældregruppen.  

19:15 – 19:30 

 

 

 

Kort orientering (O) 

 Skolens ledelse 

 Opsamling på om Meddelelsesbogen er brugt i de seneste 

Skole-hjem samtaler 

Der er blevet fulgt op på det, og Meddelelsesbogen burde 

være frigivet til forældrene. Flertallet af forældrene har set 

meddelelsesbogen. En enkelte forældre får den først frigivet 

på mandag, og en klasse havde besluttet først at tage den 

med på forårets skole-hjem-samtale.  

 

 Arbejdsgruppe til kommende digitalstrategi 

Simon, Lars, René og Lone melder sig til at være en del af 

arbejdsgruppen. Nana indkalder til møde efter jul. 

 

Nana orienterer om hvordan vi på skolen arbejder med 

kapacitetsudfordringen på afd. Lundebjerg.  

 

 Medarbejdere 

Der er afbud fra Christian og Stine til næste skolebestyrelsesmøde 

på grund af TR-kursus. 

Der er ansat en ny lærer til indskolingen på afdeling Rosenlund 

og en ny lærer til mellemtrinnet på afdeling Lundebjerg. 

 

 

 

 

 

Ledelsen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Medarbejdere 
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Emner til behandling på fremtidige skolebestyrelsesmøder (ikke prioritet rækkefølge) 

 

 

 

 Forældrerepræsentanter  

Johnny og Sanda orienterede om mødet i Skoleforum. Referatet 

ligger på kommunens hjemmeside. Der er en god vidensdeling 

med forældre fra andre skoler i Ballerup på mødet inden Skole.  

 

 

Forældre 

Emne  

Lovpligtige principper 

– Identificere de manglende 

– Lav en plan for udarbejdelse  

Mulige principper  

– Identificere behov og ønsker 

– Lav en plan for udarbejdelse 

Forældreinddragelse 

– Dialog om behov og ønsker 

Skolefritidsordning 

– Dialog om inddragelse af skolefritidsordning (BFO, Fritter, ungdomsklub osv.), sikre et 

fælles arbejde før, under og efter skoledagen.  

Dialog om digitaladfærd  

- Hvad skal digitale medier bruges til, og i hvor stort omfang skal det være en del af 

undervisningen og dagligdagen i skolen (skoletid, frikvarter, fritidsordning) - skole medier / 

privat medier 

Opfølgning på klassedannelse i 6.-7. klasse 

- Erfaringer og status fra de seneste år 

Gallafest på Skovlunde Skole 

- Dialog om skolens rolle i Gallafest i 9. klasse 

Højt begavede elever 

- Hvordan kan Skovlunde Skole skabe de bedste rammer for højt begavede elever 

- Medtage erfaringer fra andre skoler 

Revidering af løsningen ”Sund skolemad” 

- Er løsningen tilfredsstillende, og skal der i givet fald findes en anden løsning 


